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Protokół Nr 10 
z posiedzenia dziesiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 31.08.2011r. 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku przy ul. Pocztowej 2. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – Beata Lida. 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 
    w Więcborku      - Waldemar Kuczerepa 
7. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  
    w Więcborku      - Maria Kołata 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
    Leśnictwa i Dróg      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 
10. Prezes Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa  
      Polskiego w Więcborku     - Ewa Pirzgalska 
11. Sołtysi sołectw Witunia i Sypniewo   - Maria Łańska, Brygida Migawa 
12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
13. Członek Zarządu Samorządu Mieszkańców  - Tomasz Bracka 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z IX sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o poczynaniach w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Przyjęcie informacji Przewodniczącego Komisji powołanej przez Burmistrza Więcborka 
do przeprowadzania systematycznych kontroli na odcinku przestrzegania przepisów 
obowiązującego prawa w odniesieniu do gospodarki wodno-ściekowej. 

8. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku o stanie 
przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2011/2012. 

9. Ocena działalności szkół na odcinku zajęć pozalekcyjnych przedstawiona przez Dyrektora 
Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

10. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2011 roku. 
11. Przyjecie sprawozdań stałych Komisji Rady Miejskiej z realizacji planu pracy  

za I półrocze 2011 roku.  
12. Przyjęcie informacji z wykonania BudŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2011 roku, oraz 

informacji o realizacji wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2011r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania  w Szpitalu 

Powiatowym im. dr A. Gacy dr J. Łaskiego – Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej  
w Więcborku w wyborach do Sejmu RP i Senatu RP. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika sądowego do Sądu Rejonowego w Tucholi 
na kadencję 2012 – 2015. 

15. Podjecie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 
Więcbork. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych  
w Więcborku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ uŜytkownikowi wieczystemu 
nieruchomości gruntowej oddanej w uŜytkowanie wieczyste. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Starodworcowej i części ul. Gdańskiej  
w Więcborku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania  
pn. „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu 
budŜetu Gminy Więcbork na 2011r., spłaty wcześniej zaciągniętych poŜyczek i kredytów 
oraz wykupu obligacji. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 
podatków i opłat lokalnych. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
24. Wolne wnioski i informacje. 
25. Zakończenie. 
  
 
Do powyŜszego porządku obrad Przewodniczący RM zaproponował wprowadzenie dwóch 
autopoprawek. Pierwsza polegała na wprowadzeniu jako punktu 23 dodatkowej uchwały  
w sprawie przystąpienia gminy Więcbork do realizacji projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki - Priorytet IX Działanie 9.5. współfinansowanego ze  środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Druga polegała na przeniesieniu punktu 22 i podjęcia 
uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz podatków i opłat 
lokalnych po przedstawieniu sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Więcbork, oraz 
informacji o realizacji wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2011r. 
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Po przedstawieniu proponowanych zmian Przewodniczący RM zarządził przegłosowanie 
porządku obrad. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z IX sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji poprawek do 
niego nie wniesiono. Zapytał, czy ewentualnie teraz ktoś z radnych ma jakieś uwagi do 
protokołu. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
Ad 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
1.07.2011r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Zastępcę Burmistrza Więcborka  
w składzie : Zastępca Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM, Sekretarz Gminy, 
Skarbnik Gminy, Projektanci dokumentacji związanej z rozbudową – modernizacją Placu 
Jana Pawła II w ramach programu Rewitalizacji. Celem spotkania było zapoznanie się ze 
szczegółami projektu dokumentacji. 
3.07.2011r. – udział w Turnieju Sołectw. Gospodarzem imprezy było sołectwo Lubcza. 
5.07.2011r. – zapoznanie się ze stanem zaawansowania prac interwencyjnych przy budowie: 
ronda w Więcborku, chodnika w Runowie i sieci kanalizacyjnej na osiedlu Piastowskim.  
6.07.2011r. – udział w uroczystym poŜegnaniu Kierownika Administracji Zasobów 
Komunalnych p. Stefana Dropinskiego. 
7.07.2011r. – udział w spotkaniu w składzie: Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku p. Piotr Węgrzyn, Kierownik działu ZGK p. Piotr Łukarski, Przewodniczący 
RM. Spotkanie dotyczyło problemów związanych z jakością wody na stacji wodociągowej, na 
Osiedlu Plebanka. 
8.07.2011r.udział w spotkaniu zorganizowanym  z inicjatywy  Bractwa Kurkowego.  
18.07.2011r. – udział w spotkaniu w składzie: Starosta Powiatu, Burmistrz Więcborka, 
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, Burmistrz Kamienia Krajeńskiego, Wójt Gminy Sośno.  
W spotkaniu miał uczestniczyć Wojewoda Kujawsko – Pomorski, ale z przyczyn 
obiektywnych nie mógł on przybyć na spotkanie. Rozmowy dotyczyły aktualnych problemów  
gmin i powiatu, oraz załoŜeń na najbliŜszą przyszłość. Przyjazd Wojewody przełoŜony został 
na dzień 18.08.2011r.  
RównieŜ tego dnia Przewodniczący RM zapoznał się z przebiegiem prac inwestycyjnych 
prowadzonych na terenie gminy: stacji wodociągowej, budowy ronda i parkingu  
w Sypniewie. 
12.07.2011r. – udział w spotkaniu zespołu powołanego przez Burmistrza Więcborka  
w składzie: Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM, 
Skarbnik Gminy, Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów RM. Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej RM. Zespół powołany został do prowadzenia rozmów z kierownictwem Spółki 
„Provita” w sprawie nowych ustaleń – warunków umowy dzierŜawy obiektów  gminnych na 
cele medyczne.  
14.07.2011r. – zapozanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych i ich zakresem na ul. 
Krótkiej w Więcborku. 
18.07.2011r. – udział w posiedzeniu Kapituły Księgi ZasłuŜonych dla Powiatu 
Sępoleńskiego. Celem posiedzenia było zajecie stanowiska  dotyczącego typowanych 
kandydatów do Księgi ZasłuŜonych. / p. Ryszard Litwiniuk, p. Edward Stachowicz /. 
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19.07.2011r. – udział w uroczystości wręczenia policjantom nominacji na wyŜsze stopnie 
policyjne z okazji Święta Policji. 
22.07.2011r. – zapoznanie się z realizacją prac wykończeniowych związanych z realizacją 
zadania inwestycyjnego – modernizacja stacji wodociągowej. Wizja lokalna dokonana została 
z inicjatywy Burmistrza. 
25.07.2011r. – udział w posiedzeniu zespołów uczestniczących w rozmowach na temat 
nowych warunków zawarcia umowy dzierŜawy ze Spółką „Novum-Med.” pomieszczeń 
zajmowanych przez Szpital. W spotkaniu ze strony Urzędu uczestniczyli: Burmistrz 
Więcborka, Zastępca Burmistrza, Skarbnik Gminy, Przewodniczący RM, Przewodniczący 
Komisji BudŜetu i Finansów RM, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM. Ze strony 
Szpitala w rozmowach udział wzięli: Prezes Spółki „Novum – Med.” i Kierownik Działu 
Rehabilitacji. 
W tym dniu Przewodniczący RM zapoznała się z przebiegiem prac inwestycyjnych 
związanych z termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Runowie. 
29.07.2011r. – udział w spotkaniu podsumowującym realizację Projektu „Uporządkowanie 
gospodarki wodno – ściekowej poprzez modernizację stacji uzdatniania wody oraz budowy 
kanalizacji  sanitarnej na Osiedlu Piastowskim w Więcborku”. 
2.08.2011r. – zapoznanie się z aktualna sytuacją na odcinku utrzymania porządku w obrębie 
jeziora – Promenady, oraz obciąŜeniem parkingów samochodowych w centrum miasta. Poza 
tym, tego dnia, Przewodniczący RM zapoznał się równieŜ ze stanem zaawansowania prac 
inwestycyjnych  
6.08.2011r. – udział w imprezie „Dni Więcborka”. 
11.08.2011r. – zapoznanie się z aktualnym stanem zaawansowania prac inwestycyjnych: 
termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Runowie, budowa ronda  w Więcborku, budowa 
nawierzchni polbrukowej przy Przedszkolu Gminnym. 
12.08.2011r. – udział w zespole dokonującym wizji lokalnej pomieszczeń zastępczych dla 
poszkodowanych rodzin w Wituni, które ucierpiały podczas remontu prowadzonego  
w budynku mieszkalnym wielorodzinnym / zawalony strop /. Inspektor Nadzoru 
Budowlanego nakazał eksmisję dwóch rodzin. Rodziny te ulokowane zostały w domu 
Pomocy Społecznej w Suchorączku, oraz budynku socjalnym w Peperzynie. 
14.08.2011r. – udział w uroczystości z okazji obchodów 50-lecia Ludowego Klubu 
Sportowego „Gwiazda” w Sypniewie. 
17.08.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu rady Miejskiej w Więcborku. 
18.08.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych na terenie Sypniewa  
z udziałem Zastępcy burmistrza Więcborka, Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Leśnictwa i Dróg oraz p. Landowskiego – Kierownika prac inwestycyjnych. 
W tym równieŜ dniu Przewodniczący RM uczestniczył w spotkaniu Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego z władzami samorządowymi powiatu i ościennych gmin. 
22.08.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac dotyczących rozprowadzania sieci 
wodociągowej w Katarzyńcu, oraz sytuacji an odcinku oczyszczalni ścieków i składowisku 
śmieci. Lustracja odbyła się w obecności Burmistrza Więcborka i Dyrektora Zakładu 
Gospodarki Komunalnej p. Kubiaka. 
23.08.201r. – udział w rozmowach zespołu prowadzącego negocjacje z Dyrektorem Spółki 
„Provita” w sprawie ustalenia nowych zasad umowy dzierŜawnej na pomieszczenia 
Przychodni, które stanowią własność Gminy. 
24.08.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku, oraz spotkaniu mającym na celu ustosunkowanie się do problemów 
zaistniałych w trakcie realizacji zadania – budowy sieci kanalizacyjnej i deszczowej na 
osiedlu Piastowskim w Więcborku.  
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29.08.2011r. – objazd szkół samorządowych i zapoznanie się ze stanem ich przygotowania do 
rozpoczynającego się nowego roku szkolnego 2011/2012. Wizja lokalna dokonana została 
przy udziale Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Waldemara Kuczerepy. 
 
Ponadto w omawianym okresie Przewodniczący uczestniczył na bieŜąco w spotkaniach 
roboczych organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka, bądź swojej, jak równieŜ 
współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
3.01.2011r – udział w turnieju Sołectw organizowanym przez sołectwo Lubcza. 
4.07.2011r. – Wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
7.07.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. Podczas spotkania 
przeanalizowano aktualną sytuację osób znajdujących się na liście osób oczekujących na 
przydział lokalu gminnego. 
11.07.2011r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie. 
14.07.2011r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksu do umowy na budowę 
kanalizacji. 
19.07.2011r. -  udział w obchodach Święta Policji w Sępólnie Krajeńskim. 
23.07.2011r. – udział w obchodach 50-Lecia OSP i KGW Suchorączek. 
24.072011r. – udział w zawodach wędkarskich zorganizowanych na Jeziorze Gardzinowo. 
29.07.2011r. – udział w spotkaniu podsumowującym realizację projektu budowy kanalizacji 
sanitarnej i deszczowej na Osiedlu Piastowskim. 
17.08.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /… / Rady Miejskiej w Więcborku. 
18.08.2011r. – wizyta Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w Więcborku. Podczas wizyty 
poruszono między innymi kwestię uregulowania praw własności terenów miedzy szkołami 
powiatowymi, a szpitalem, które w załoŜeniach miały zostać zagospodarowane jako parking  
i wskazywano na względy bezpieczeństwa, jakie realizacja tej inwestycji by przyniosła. 
23.08.2011r. – wyjazd do Nakła na spotkanie członków Lokalnej Grupy Rybackiej. 
24.08.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
26.08.2011r. – wyjazd do Przysieka w celu podpisania umowy na wykonanie zadania  - 
rekultywacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 
27.08.2011r. – udział w „Pikniku Przyjaźni”- imprezie zorganizowanej przez Miejsko - 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. 
28.08.2011r. – spotkanie z wykonawcą i podwykonawcami budowy ronda w celu określenia 
nowego terminu zakończenia prac. 
DuŜy wpływ na przedłuŜające się wykonawstwo miała i ma niezbyt korzystna aura / padające 
deszcze /, która wyklucza prowadzenie niektórych prac ziemnych. Utrudnieniem 
spowalniającym była równieŜ nieprecyzyjna inwentaryzacja poszczególnych urządzeń 
znajdujących się w ziemi, co wymuszało przygotowywanie projektów zastępczych, uzgodnień 
itp. Termin ostateczny sfinalizowania inwestycji ustalono do 30 września 2011r.  
 
 
 
Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych.  
 
1. Radny Roman Mroczkowski pytał o przyczyny nie realizowania w terminie zadania 

polegającego na przebudowie ulicy Tartacznej. Zgodnie z przedstawionym na sesji 
kwietniowej harmonogramem zadań, inwestycja ta miała zostać wykonana  
w miesiącach lipiec – sierpień 2011r.  
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- Radny zwrócił teŜ uwagę na brak właściwego oznakowania ścieŜki rowerowej na 
odcinku ulicy Ogrodowej. ŚcieŜka wydzielona jest poprzez zastosowanie innego koloru 
kostki polbrukowej, ale brak jest na niej wyraźnych znaków poziomych, które w sposób 
jasny określałby jej przeznaczenie. Brak teŜ znaku zakazującego na ścieŜce parkowania 
autom, a to z kolei powoduje sytuacje zastawiania ścieŜki przez samochody osobowe  
i uniemoŜliwia wykorzystanie jej zgodnie z jej przeznaczeniem. Wskazane sytuacje, 
zdaniem radnego, raŜą na co dzień, a prawdziwym utrapieniem są w dni targowe. 
Zastanawiał się, gdzie w tym momencie jest policja, która powinna pouczać i karać 
kierowców. 
- Mówił o potrzebie większej dbałości, o tereny zielone znajdujące się na więcborskiej 
Promenadzie. JeŜeli miasto chce uchodzić za miejscowość turystyczną, to te kwestie nie 
powinny być przez Gminę lekcewaŜone. 
- Widział konieczność wprowadzenia ruchu jednokierunkowego przy wjeździe od strony 
ulicy Mickiewicza, na parking znajdujący się na ulicy Wodnej i Potulickich. Karygodne 
jest teŜ, jego zdaniem, parkowanie tam aut i blokowanie wjazdu na postój właściwy.  
- Wskazał na brak podwójnej linii ciągłej na ulicy Mickiewicza i parkujące na poboczu 
auta, które stwarzają niebezpieczeństwo wypadku. Prosił, by zwrócić się do drogowców  
o odświeŜenie pasów. 

2. Radny Andrzej Wenda chciał  wiedzieć, jakie są plany Gminy względem 
zagospodarowania lokalu w Sypniewie pozostawionego przez dr Kręcką. 
- Pytał teŜ na kiedy planowany jest remont zewnętrzny budynku Oddziału 
Przedszkolnego w Sypniewie.  

3. Radny Waldemar Kuszewski zastanawiał się dlaczego przy tak duŜej inwestycji, jak 
budowa ronda nie wyznaczono w tym rejonie miasta drogi zastępczej dla pieszych. 
Kwestia ta jest tym bardziej istotna, Ŝe rozpoczyna się nowy rok szkolny i ruch pieszych / 
w tym dzieci i młodzieŜy / znacznie się nasili, dlatego teŜ radny apelował  
o zapewnienie im właściwego bezpieczeństwa. 
- Poruszył równieŜ sprawę parkingu  przy Przedszkolu Gminnym w Więcborku, przy 
którym prace rozpoczęto i przerwano na czas urlopów wypoczynkowych pracowników. 
Osobiście uwaŜał, Ŝe urlop ten winien zostać udzielony pracownikom przed rozpoczęciem 
inwestycji, albo po wykonaniu tych prac. Natomiast przerwane prace zakłóciły dojazd do 
znajdujących się w pobliŜu firm  W chwili obecnej, na dzień przed rozpoczęciem roku 
szkolnego dojście do budynku Przedszkola jest, ale jeŜeli chodzi o parking, to nie jest on 
skończony i moŜe to powaŜnie w godzinach porannych utrudnić rodzicom parkowanie. 
Pozostanie w tym przypadku zostawić auto przy markecie „Biedronka”, jeŜeli uda się im 
tam zaparkować. 

4. Radny Stanisław Piłka w imieniu mieszkańców sołectwa Borzyszkowo i okolic zgłosił 
zły stan okien znajdujących się w fili oddziału przedszkolnego w Borzyszkowie. Bywa 
tak, Ŝe zimą są one uszczelniane przez wychowawczynię kocami. 

5. Radny Marian Kielich pytał o moŜliwości umieszczenia toalety typu TOI TOI  
w pomieszczeniu przy drodze do Runowa Krajeńskiego. Miejsce to połoŜone jest  
z dala do grobów, z dobrym dojazdem dla samochodu opróŜniającego nieczystości . 
- Radny prosił równieŜ o wyjaśnienie, czy przekazywanie przez ZGK klucza do bramy 
cmentarza odpłatnie / kwota 38,00 zł / jest działaniem zgodnym z prawem. 
- Wskazał ponadto na złe praktyki ZGK, i wykonywanie prac ziemnych z wykopami 
podczas najbardziej ruchliwych dni / czwartek, zakończenie roku szkolnego/, oraz na 
niewłaściwą organizację pracy i brak  kierowania ruchem pieszym podczas pracy przez 
pracowników tejŜe firmy. 

6. Radny Jan Antczak w imieniu rolników z sołectwa Runowo Krajeńskie, wnioskował  
o ujęcie w budŜecie Gminy na 2012r. zadania polegającego na wybudowaniu wodociągu  
do sześciu gospodarstw wiejskich.  
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Ad. 7 Informację dotyczącą systematycznych kontroli na odcinku przestrzegania przepisów 
obowiązującego prawa w odniesieniu do gospodarki wodno-ściekowej przedstawił 
Przewodniczący powołanej przez Burmistrza Więcborka Komisji p. Tomasz Fifielski. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Poza danymi przedstawionymi w informacji Kierownik Referatu UM wspomniał, Ŝe podczas 
Komisji Rolnictwa /…/ padła propozycja, by tam, gdzie są zbiorniki bezodpływowe 
wprowadzić rozliczenie – „ile wody tyle ścieków”. W tym celi Burmistrz zlecił mu 
wykonanie pewnych analiz, które zobowiązuje się przedstawić radnym Komisji Rolnictwa 
/…/ pod koniec września. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski mówił, Ŝe na początku roku, kiedy jeszcze Dyrektorem ZGK 
był p. Węgrzyn, na którymś z posiedzeń Komisji była mowa o tym, Ŝe naleŜy zwiększyć 
dopłatę do wywozu nieczystości płynnych. Było to dla radnych wówczas zaskoczenie, tym 
bardziej, Ŝe w tym czasie wybudowano nowe sieci kanalizacyjne. Wówczas tłumaczono to 
tym, Ŝe w wyniku kontroli wywóz nieczystości płynnych wzrósł, natomiast z danych 
przedstawionych obecnie wynika cos zupełnie innego. Prosił o wyjaśnienie rozbieŜności. 
 
Pan Fifielski tłumaczył, Ŝe ilość wywozów rzeczywiście spada, ale zakładano, Ŝe spadek ten 
będzie większy. Ścieki trafiły do kanalizacji grawitacyjnej, ale spadek nie nastąpił w takiej 
ilości, by spowodowało to oszczędności, o jakich mówiło się wówczas. 
 
Wtedy mówiono, Ŝe jeŜeli chodzi o ilość wywoŜonych ścieków, to ilość ich w wyniku 
przeprowadzonych kontroli wzrosła. Natomiast z przedstawionych danych to nie wynika. 
Dane pokazują, Ŝe ilość wywoŜonych ścieków zmalała – radny Kuszewski. 
Ścieki dowoŜone w roku 2010 i 2011, ich ilość zmienia się. Planowano oddanie kanalizacji 
ściekowej wcześniej, a oddano ją później, więc nieczystości dowoŜone były dłuŜej. Odbywały 
się kontrole na wsiach i tam stwierdzono, Ŝe ścieków jest więcej. W sumie jednak ścieki 
dowoŜone zmalały, bo jest wykonana kanalizacja. Dopłata wzrośnie, bo wzrosła dopłata za 
1m z 2,69 zł na 3,20 zł. – mówił p. Fifielski. 
 
Radny Mariusz Wobszal przyznał, Ŝe system naliczania opłat za wodę i ścieki, który 
wskazany został przez p. Fifielskiego, a który stosowany jest obecnie przez gminę Sępólno  
i Gminę Sośno, jest według niego, dobry. Chciałby jednak wiedzieć, kiedy radnym 
przedstawione zostaną wyniki wspomnianej analizy i wstępne kalkulacje w tym temacie. 
 
Stawki ustalane są poprzez taryfy zatwierdzane przez rade i w najbliŜszej taryfie, jeŜeli będzie 
to uzasadnione, będziemy próbowali to wprowadzić – p. Fifielski. 
 
Radny Wobszal sprostował, Ŝe chodzi o to, kiedy będzie gotowa analiza w tej sprawie? 
Radni muszą przecieŜ się z nią zapoznać, popracować nad nią, przedyskutować i przedstawić 
tą propozycję społeczeństwu. 
 
JeŜeli we wrześniu dokonamy tej analizy, przedłoŜę to na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
/…/. Jeśli radni i Burmistrz podejmą decyzję, Ŝe idziemy w tym kierunku, to okres jesienno 
zimowy będzie okresem konsultacji społecznych i mieszkańców trzeba będzie poinformować  
o szczegółach tj. załoŜeniu podliczników na inwentarz, ogrody. Tam z kolei gdzie nie ma 
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wodociągu i rolnicy korzystają ze swoich hydroforów rozliczenie następuje wg 
rozporządzenia na zasadzie opłaty ryczałtowej zuŜycia - poboru na jednego mieszkańca. W 
gminie Sępólno, czy Sośno wygląda to tak, Ŝe  zadanie przejmuje ZGK, które organizuje 
przetargi na wywóz nieczystości, a mieszkaniec zgłasza potrzebę wywozu. ZGK w 
przepisowym terminie jest zobowiązany dokonać wywozu, a mieszkaniec za to nie płaci / 
dostaje rachunek. Pozostaje kwestia wypracowania stawki, która pokryłaby koszty, a zarazem 
nie uszczupliła zbytnio portfela mieszkańca – mówił p. Fifielski. 
 
Przewodniczący RM był zdania, Ŝe w przypadku Sypniewa moŜna byłoby pokusić się  
o dokonanie zestawienia ilości ścieków dowoŜonych pozyskiwanych przed wybudowaniem 
kanalizacji i ile pozyskiwanych jest teraz. Podobną analizę moŜna byłoby przeprowadzić  
w mieście. Przyznał, Ŝe radny Kuszewski nie moŜe się doliczyć zgodności, bo rzeczywiście 
coś  
w przedstawionych danych umknęło. Generalnie ilość ścieków kanalizacyjnych wzrasta, ale 
gdzieś „gubi” się ścieki dowoŜone. 
 
Pan Fifielski podkreślił, Ŝe tam gdzie omawiany system opłat jest wprowadzony nie 
prowadzą Ŝadnych kontroli. Natomiast w zamiarze wprowadzenia go w naszej gminie nie 
chodzi  
o wypracowanie dodatkowych zysków dla ZGK, a wyłącznie o uporządkowanie tematu. 
 
Radny Kuszewski pytał jak wygląda zestawienie za lata 2009 i 2010 jeŜeli chodzi o osoby ,  
w przypadku których wychwycono uchybienia i ukarano je mandatami. Jak dalej 
egzekwowano nałoŜone kary i jaki był ich efekt tzn. czy np. wybudowane zostały szamba, 
bądź, czy zwiększyła się częstotliwość ich wywozu.  
 
Pan Fifielski odpowiedział, Ŝe analizowane są równieŜ stare protokoły kontroli, tam gdzie 
przedłuŜane były terminy i tam mieszkańcy pobudowali szamba, bądź skorzystali z 
moŜliwości wybudowania przydomowych oczyszczalni ścieków / część z osób ma złoŜone 
wnioski na ich dofinansowanie /. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
 
 
Ad. 8-9 Informację o stanie przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2011/2012, oraz ocenę działalności szkół na odcinku zajęć pozalekcyjnych przedstawił 
Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 
 
Informacja i Ocena stanowią załącznik Nr 2 i Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
Dyrektor BOOS udzielił równieŜ odpowiedzi na interpelację radnego Wendy informując, Ŝe 
termomodernizacja placówek oświatowych ze względu na stan środków finansowych, 
rozłoŜona została na trzy etapy. Pierwszy etap, który jest obecnie realizowany, dotyczy 
Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim. W roku 2012 termomodernizacja zostanie 
wykonana termomodernizacja placówki w Pęperzynie, a w 2013 prace te zostaną wykonane  
w sypniewskim Oddziale Przedszkola.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Zabierając głos jako pierwszy stwierdził, Ŝe stan placówek oświatowych gminy według stanu 
, jaki zastał podczas ich wizytacji dokonanej wspólnie z Dyrektorem BOOS, jest bardzo 
dobry.  
Zdaniem p. Kujawiaka, Dyrektor BOOS na co dzień jest dość trudnym przeciwnikiem,  
z którym często się spiera, bo stara się „wydrzeć” z budŜetu Gminy jak najwięcej środków. 
Przyjmuje jednak zasadę cyt.: „Ŝe dobry pracownik będzie zawsze trudny” – koniec cytatu. 
JednakŜe naleŜy podkreślić, Ŝe pieniądze te zmarnowane nie zostały, co widać w szkołach  
i z tego naleŜy się cieszyć.  
 
Głos zabrał równieŜ Prezes Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku p. Ewa Pirzgalska, 
która przyznała, Ŝe rzeczywiście szkoły pięknieją i na zewnątrz, i wewnątrz łącznie z terenami 
wokół nich. Niemniej równie waŜne, o czym wspomniał radny Kuszewski, jest zapewnienie 
bezpiecznej drogi do szkoły. Dlatego teŜ miejsca, które zostały wskazane – w szczególności 
chodzi tu o odcinek budowy ronda, gdzie obecnie jest bardzo niebezpiecznie, naleŜałoby  
w sposób szczególny wziąć pod uwagę i naleŜycie go zabezpieczyć. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe podczas wizytowania szkół problem ten poruszyła 
Dyrektorka więcborskiego Gimnazjum wspominając, Ŝe w tej sprawie wystąpi do Gminy  
z pismem. Prawda jest, Ŝe rozmach prac jest ogromny i w głównej mierze to przyczynia się do 
utrudnień, ale naleŜy mieć na uwadze to, jak będzie to wyglądało po zakończeniu prac i ile na 
tym zyska miasto. Co zaś do bezpieczeństwa, to wszyscy muszą w tych okolicznościach 
wziąć niejako współodpowiedzialność, za jego zapewnienie, gdyŜ sam Burmistrz, czy radni z 
tym sobie nie poradzą. Wydaje się teŜ, Ŝe dzisiejsza młodzieŜ jest na tyle bystra rozumna, iŜ 
nie będzie miała większych problemów z przystosowaniem się do panujących warunków  
i zachowa ostroŜność. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zgodził się z tym, Ŝe panujący podczas prac inwestycyjnych 
stan rzeczy naleŜy „przeŜyć”, ale o ile się nie myli same przepisy prawa obligują do 
wyznaczenia dróg dla pieszych podczas prowadzenia tego typu prac. Tak samo jak podczas 
modernizacji dróg, zapewniana jest zmiana organizacji ruchu dla kierowców i w tym 
przypadku powinno być to zastosowane w stosunku do pieszych. Punkt, o którym mowa, jest 
miejscem newralgicznym, dlatego tym bardziej wyznaczenie bezpiecznej drogi dla pieszych 
powinno być jak najszybciej wykonane. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, Ŝe nie byłoby tego problemu, gdyby nie deszczowa aura  
i „niespodzianki w ziemi”, które spowodowały opóźnienia w pracach. Wykonawca ma jednak 
pełna świadomość, Ŝe te ciągi dla pieszych muszą być wyznaczone. Natomiast w przypadku 
małych dzieci obowiązek zapewnienia bezpieczeństwa spoczywa na rodzicach. Gmina ma 
świadomość powagi sytuacji, a przedłuŜenie realizacji o miesiąc nie było działaniem 
zamierzonym. Kończąc skierował „ukłon” w stronę rodziców, by odpowiednio poinstruowali 
swoje pociechy i zapewnili im naleŜytą opiekę. 
 
Dyrektor BOOS uzupełniając wypowiedź Burmistrza, powiedział, iŜ podczas rozpoczęcia 
roku szkolnego w Szkole Podstawowej i Gimnazjum, oprócz dzieci pojawią się zapewnie  
i rodzice / szczególnie tyczy się to SP /, wówczas teŜ Dyrektorzy wystosują apel, by przez ten 
miesiąc czasu – do zakończenia inwestycji, w sposób szczególny zadbali o bezpieczeństwo 
dzieci w drodze do szkoły. 
 
Myślę, Ŝe rodzice są odpowiedzialni za swoje dzieci i oni chyba najbardziej troszczą się o to, 
by te dzieci bezpiecznie dotarły do Przedszkola i do szkoły. Myślę, Ŝe do Przedszkola nikt nie 
posyła dzieci samych. Ja do tej pory nie widziałem miejsca, czy ścieŜki, która byłaby 
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wyznaczona dla pieszych, dlatego jeszcze raz apeluję o to, aby było to czytelnie oznaczone, 
gdzie rzeczywiście mogą przejść piesi. Nie jest rzeczą przyjemną przechodzić przez środek 
ronda, czy skrzyŜowania z dzieckiem dwu, trzy, cztero, czy pięcioletnim, gdy tuŜ obok 
odbywa się ruch kołowy– mówił radny Kuszewski.  
 
Radny Szymon Grabinski pytał, czy moŜliwe jest ustalenie sprawców poprzewracanych 
znaków od strony sklepu „GS”. Zdarzenie miało miejsce kilkakrotnie na wysokości 
zamontowanej kamery monitoringu i widać, Ŝe jest to działanie celowe. Obawiał się, Ŝe 
następnym razem, zanim pracownik rano poustawia znaki, moŜe dojść do jakiegoś 
nieszczęścia. 
 
Burmistrz Wi ęcborka częściowo zgodził się z przedmówcą, ale dodał teŜ, Ŝe sam był 
świadkiem, kiedy to wiatr przewracał lekkie bądź co bądź znaki, niezbyt dobrze 
zabezpieczone przez pracowników. Fakt ten został zgłoszony kierownikowi robót, a ten 
zobowiązał się tego przypilnować. 

 
Radny Marian Kielich był zdania, Ŝe dobrze byłoby zwrócić się do Policji, by chociaŜby 
przez pierwsze dni września zwracali baczniejszą uwagę na szybkość z jaka poruszają się 
kierowcy w miejscu prowadzonej inwestycji, tym bardziej, ze nie ma tam teraz przejścia dla 
pieszych. 
 
Ad. 10 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej za I półrocze 2011r. 
– przedstawił jej przewodniczący p. Mariusz Wobszal – Sprawozdanie stanowi Załącznik 
Nr 4 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM / 
 
Ad. 11 Sprawozdania z działalności Komisji stałych Rady Miejskiej za I półrocze 2011r. 
przedstawili Przewodniczący poszczególnych Komisji. 
 
• Komisja BudŜetu i Finansów  / Przewodniczący Henryk Szwochert /– Sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
• Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego 

oraz Inwentaryzacji i Handlu / Przewodniczący Stanisław Piłka / – Sprawozdanie 
stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 

• Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej / Przewodniczący Jan Antczak / – Sprawozdanie 
stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 

Z uwagi na usprawiedliwioną nieobecność Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu p. Beaty Lidy, sprawozdanie z działalności tej Komisji przełoŜono na termin 
późniejszy  
 
 
Ad. 12 Informację z wykonania BudŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2011 roku, oraz 
informacji o realizacji wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2011r. 
przedstawił Skarbnik Gminy Więcbork p. Władysław Rembelski. 
 
BudŜet Gminy Więcbork na 2011 rok uchwalony przez Radę Miejską w Więcborku 30 
grudnia 2010 roku realizowany był przez wszystkie jednostki organizacyjne Gminy, Które 
istniały na dzień 31 grudnia ubiegłego roku. BudŜet ten przez radę Miejska był sześciokrotnie 
zmieniany uchwałami Rady i dwukrotnie Zarządzeniem Burmistrza Więcborka. Wzrósł on o 
kwotę 1.210.200,99 zł, a główną przyczyna jego zmian było pozyskanie dodatkowych 
dochodów tzn. wzrósł on o tą sama kwotę po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków.  



11 
 

JeŜeli chodzi o stronę dochodową, to plan, który wynosił 33.589.685,40 zł, wykonany został  
w kwocie 17.553.759,12 zł tj. w wysokości 52, 21 %. Zatem strona dochodów została 
wykonana prawie idealnie z nieznaczną nadwyŜka / 2 % / w stosunku do upływu czasu.  
Dochody bieŜące zrealizowane były w wysokości 53 %, a dochody majątkowe w wysokości 
ok. 15 %.  
Ogólnie wykonanie jest idealnie, ale w niektórych działach wykonanie jest śladowe  - głównie 
dotyczy to działu 600, gdzie dochody zrealizowano jedynie w 0,02 %. Dochody dotyczą 
dotacji na dwie inwestycje: modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych relacji 
Puszcza – Zabartowo, oraz budowę kanalizacji na Osiedlu Piastowskim. Realizacja tych 
dochodów moŜe nastąpić po całkowitym wykonaniu zadań, rozliczeniu i kontroli / środki 
unijne /. Poza tym niskie wykonanie dochodów jest równieŜ w dziale 900 i wynosi 26,73 % , 
ale stan taki był na dzień  30 czerwca, dziś wynosi on 100 %, bo wpływ tych dochodów 
planowany był  
w drugim półroczu. Trzecim działem, w którym  jest niskie wykonanie dochodów – 1,08 %, 
jest dział 926 / Sport /, gdzie równieŜ zgodnie z planem dotacje wpływają po zakończeniu 
zadania i całkowitym rozliczeniu, i na dziś wykonanie to wynosi 100 %.  
Na chwilę obecną nie ma zagroŜeń, by dochody pod koniec roku nie były wykonane w 100 % 
- wszystko następuje planowo.   
 
Wydatki – plan wynosił 36.168.369,39 zł, a wykonanie w I półroczu 2011 r. jest na poziomie 
16.585.546,99 zł, co stanowi około 45 %  / 5 % mniej niŜ wynika to z upływu czasu/. JeŜeli 
chodzi o strukturę tych wydatków, to wydatki bieŜące przekraczają 50 %, natomiast wydatki 
inwestycyjne wynoszą jedynie 9,54 %. Na wykonanie to wpływ miała realizacja zadań 
inwestycyjnych, o których mowa powyŜej. Cała uruchomiona procedura i podpisane umowy 
są z realizacją zaplanowana na drugie półrocze. Dotyczy to działy 600 – drogi, gdzie 
wykonanie jest 19,55 %  / rondo, droga dojazdowa do gruntów rolnych, odwodnienie na 
Osiedlu Piastowskim /. Niskie wykonanie jest równieŜ w dziale 853  ok. 22 % -  w tym dziale 
realizowany jest Projekt unijny z terminem realizacji II półrocza br. zgodnie z podpisana 
umową. W dziale 900 niskie procentowe wykonanie 35,62 %  dotyczy jedynie wydatków, bo 
w rzeczywistości zadania te zostały wykonane. NiŜsze wykonanie wydatków odnotowano 
równieŜ w dziale 757 – obsługa długu spowodowana tym, Ŝe Gmina w I półroczu 2011r. nie 
emitowała obligacji, ani nie zaciągała poŜyczek i kredytów. 
W przypadku wydatków Skarbnik Gminy równieŜ nie widział zagroŜenia w ich 100 % 
wykonaniu na koniec roku. 
 
Inwestycje – realizowane były we wszystkich działach. Najwięcej ilościowo jest ich w dziale 
600 – Drogi, gdzie wykonywane są takie inwestycje, jak: 
-  przebudowa chodnika na ul. Pocztowej / droga wojewódzka z wykonaniem w paragrafie 
6050 wydatki inwestycyjne  wysokości 4.000,00 zł na dokumentację –dokumentacja jest 
zlecona /, jako dotacja dla samorządu województwa z ich wykonaniem, 
- zlecenie wykonania dokumentacji da drogę wojewódzką  tj. na chodnik w Wituni, 
- przebudowa i modernizacja dróg na Osiedlu Piastowskim w Więcborku z udziałem Sr. 
unijnych. I etap tej inwestycji, to odwodnienie tych dróg osiedlowych jest w trakcie realizacji  
i nie ma zagroŜenia, Ŝe zadanie nie zostanie w pełni zrealizowane, 
- w trakcie realizacji jest równieŜ zaplanowana inwestycja polegająca na przebudowie wjazdu  
i parkingu przy Przedszkolu w Więcborku, 
- będzie równieŜ realizowana inwestycja utwardzenia drogi na Osiedlu Słonecznym, 
- wykonanie drogi w Pęperzynie, budowa chodnika w Śmiłowie i Sypniewie. 
PowyŜsze zaplanowane inwestycje w pełni zostaną zrealizowane. 
Kolejną inwestycją jest Rewitalizacja miasta Więcborka z udziałem środków unijnych. Jest to 
zadanie przewidziane w planie wieloletnim. W roku bieŜącym wykonany zostanie I etap 
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zadania tj. wykonana zostanie dokumentacja / dokumentacja zlecona  w trakcie realizacji  
z terminem  do 15 grudnia br./  
- Dział 710 – Działalność usługowa. Zadanie polega na adaptacji juŜ wykonanej przez Gminę 
dokumentacji tzn. poszerzenie zakresu prac na Targowisku Miejskim w Więcborku / Gmina 
star się o pozyskanie na ta inwestycję środków zewnętrznych /. 
- Dział 752 – Administracja, informatyzacja urzędu, realizowane są inwestycje wg potrzeb. 
Zakupy inwestycyjne związane z wykupem gruntów realizowane są wg Potrzeb i do końca 
roku, to co zaplanowano będzie zrealizowane. 
- Dział 801 – Oświata, przewidziane są dwa zadania inwestycyjne. Pierwsze  polega na 
realizacji I etapu termomodernizacji obiektów oświatowych na terenie gminy Więcbork  
i dotyczy SP w Runowie Krajeńskim / całość inwestycji rozłoŜona jest na trzy lata /. Drugie 
zadanie dotyczy opracowania dokumentacji na budowę boiska „ORLIK” / w trakcie 
realizacji/. 
- Dział 901 zrealizowano inwestycję polegającą na budowie kanalizacji, an ulicy 
Starodworcowej w Więcborku / wydatek nastąpi w przyszłym tygodniu /. 
Zaplanowano równieŜ dokumentację i wykonanie instalacji kanalizacyjnej na ulicach: 
Lipowej i Brzozowej. Dokumentacja została wykonana, a realizacja zadania nastąpi równieŜ 
w tym roku. 
- Dział 926 – Sport. Dokończenie rozpoczętej inwestycji w roku ubiegłym – budowa trzech 
boisk sportowych. Inwestycja wykonana, zapłacona i rozliczona  w 100%.  
Poza tym zrealizowano szereg drobnych inwestycji takich jak: budowa boiska Jastrzębcu /  
w ramach Funduszu Sołeckiego /, modernizacje świetlic wiejskich / w trakcie realizacji,  
w ramach Funduszu Sołeckiego /, adaptacja budynku na remizę straŜacką w Runowie 
Krajeńskim / w trakcie realizacji, w ramach Funduszu Sołeckiego /. 
Środki unijne – dwie dotacje zostały w 100% zrealizowane, pozostałe będą realizowane po 
zakończeniu i rozliczeniu inwestycji. Rad Miejska w I półroczu 2011 roku trzykrotnie 
zmieniała załączniki dotyczące realizacji wydatków z udziałem środków unijnych,  
a spowodowane było to wprowadzeniem nowych zadań. MGOPS w dziale 853, na Projekty 
„Interaktywni” i „Twórczość w codziennej aktywności”, oraz odwodnienie na Osiedlu 
Piastowskim, jak równieŜ zmiany związane z realizacją trzech boisk sportowych. 
 
W I półroczu 2011 roku realizowane były inwestycje ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Prognoza ta równieŜ w tym roku była zmieniana z uwagi na wprowadzenie 
nowych zadań. JeŜeli chodzi o Wieloletnią prognozę Finansowa, to 2011r, realizowana jest: 
- modernizacja dróg na Osiedlu Piastowskim w tym roku wykonywane jest odwodnienie  
i w 100 % etap ten zostanie ukończony/, 
- Rewitalizacja  - I etap wykonanie dokumentacji w 100 % zostanie wykonany, 
- zdjęto z prognozy wydatek roku 2011 na wykonanie drogi relacji Borzyszkowo – 
Górowatki. Kwota 55.000,00 zł przeniesiona została na wykonanie ronda w Więcborku, gdyŜ 
po przetargu wartość tego zadania wzrosła, 
- wprowadzono do Wieloletniej Prognozy „Rondo” - z uwagi na niewystarczające środki  
Kwota 65.000,00 zł zrealizowana zostanie dopiero w roku 2012, 
- przystanek autobusowy rzeczowo wykonany zostanie w roku bieŜącym, natomiast wydatek  
w całości nastąpi w roku 2012,  
 
Przychody – poza środkami wolnymi Gmina nie zaciągała Ŝadnych poŜyczek i kredytów  
w I półroczu 2011r., nie emitowała teŜ Ŝadnych papierów wartościowych, bo nie było takiej 
potrzeby. Nastąpi to planowo w II półroczu 2011r.  
 
Rozchody – wszystkie rozchody były dokonywane w terminach umownych. Gmina spłaciła 
poŜyczki do WFOŚiGW w wysokości 178.850,00 zł., raty kredytu do Banku Ochrony 
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Środowiska w kwocie 360.000,00 zł, oraz raty kredytu w Wielkopolskim Banku 
Gospodarczym w wysokości 410.980,00 zł. Ponadto wykupiono obligacje w kwocie 
500.000,00 zł. 
 
Zadania zlecone przez administrację rządową – zgodnie z planem i upływem czasu zadania te 
w 100 % zostały zrealizowane zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Zadania realizowane na mocy porozumień pomiędzy Gmina, a organami rządowymi – 
zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków realizacja następuje zgodnie z zawartym 
porozumieniem. 
    
Zadania realizowane na mocy porozumień pomiędzy Jednostkami Samorządu Terytorialnego 
– wszystkie zadani realizowane są zgodnie z umowami. 
 
 
Zadania własne Gminy zlecane były do wykonania organizacjom pozarządowym – 
Stowarzyszeniom. Zarówno dotacje dla tych stowarzyszeń, jak i realizacja ich przez 
stowarzyszenia odbywa się zgodnie z podpisanymi umowami. 
 
Na koniec czerwca 2011 r. zadłuŜenie Gminy wynosiło 16.275.117,89 zł. Planowane ono było 
procentowo w stosunku do planowanych dochodów w wysokości 55,4 %. Natomiast na 
półrocze, to zadłuŜenie do planowanych dochodów wynosi 48,45 %. W tej chwili operuje się 
procentami w stosunku do planowanych dochodów, natomiast na koniec roku stosunek ten 
będzie się odnosił do wysokości zrealizowanych dochodów.  
śadna z jednostek organizacyjnych, jakimi są jednostki budŜetowe, czy instytucje kultury,  
w czasie tego półrocza i na jego koniec nie miały zobowiązań wymagalnych. Wystąpiły one  
w jednej jednostce – w Administracji Zasobów Komunalnych i na koniec pierwszego 
półrocza wyniosły 346.953,83 zł 
 
 
Opinia Komisji Bud Ŝetu i Finansów – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję pytając Skarbnika Gminy, jak według jego prognozy 
wyglądać będzie koniec roku jeŜeli chodzi o zadłuŜenie Gminy. Na dziś jest to 48 %, a jak 
przewiduje się na koniec roku?  
 
MoŜemy mieć problemy jedynie z AZK i niestety będziemy musieli co miesiąc to 
monitorować, z uwagi na to, Ŝe wymagalnych zobowiązań nie wolno planować i one nie 
mogą o złotówkę się zwiększyć niŜ są w tej chwili. JeŜeli się zwiększą moŜe być zagroŜenie, 
Ŝe przekroczymy ten próg tj. 60 %. 48 % jest dlatego, ze nie ma potrzeby zaciągania kredytu, 
ale na koniec roku ten kredyt będziemy musieli zaciągnąć, poniewaŜ większość tych 
większych inwestycji wydatek planowany jest w IV kwartale. Nie ma jednak zagroŜenia  ze 
strony wszystkich innych jednostek i na pewno nie przekroczymy tych 60 %. Nie moŜemy ich 
przekroczyć tych 60 %, musimy to monitorować poniewaŜ tego się nie planuje. Te 
zobowiązania w AZK nigdy nie były większe niŜ około 100.000,00 zł – 150.000,00 zł  maks. 
200.000,00 zł – mówił Skarbnik Gminy.  
 
A jeŜeli chodzi o procent deficytu, jak Pan to prognozuje ? – pytał Przewodniczący RM 
  
Planowany deficyt wynosił 2.578.000,00 zł, natomiast w I półroczu nie mieliśmy deficytu 
tylko nadwyŜkę w wysokości 968.000,00 zł i na dziś ona równieŜ występuje – Skarbnik 
Gminy.  
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A jak przewiduje to Pan na koniec roku? – Przewodniczący RM 
 
Myślę, Ŝe deficyt pod koniec roku powinien być nieco niŜszy – Skarbnik Gminy. 
 
Radny Waldemar Kuszewski wskazał na stronę 62 Sprawozdania z wykonania budŜetu  
i zapis cyt.: „przebudowa kanalizacji na Osiedlu BoWiD zostanie wykonana w lipcu” – 
koniec cytatu. Rady pytał o jaki odcinek kanalizacji tu chodzi. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe wcześniej nie wspomniał o szeregu drobniejszych inwestycji, które 
zostały wykonane np. odwodnienie wykonane na ul. Sportowej w Więcborku. RównieŜ  
w związku z budową ronda wystąpiła konieczność wprowadzenia do budŜetu Gminy 
drobnych inwestycji, w tym miedzy innymi, przełoŜenie kanalizacji na ul. Gdańskiej, oraz 
uchwycenie wód deszczowych spływających z osiedla BoWiD / oba zadania są juŜ 
wykonane. Skarbnik dodał ponadto, ze podczas bieŜącej sesji Burmistrz zaproponuje radnym 
ujęcie kolejnej inwestycji tj. wymiany azbestowej instalacji wodociągowej na odcinku od 
ronda na  
ul. Gdańskiej w kierunku ulicy Pocztowej. 
 
Radny Kuszewski kontynuując prosił o wyjaśnienie dotyczące kwoty naleŜności 
wymagalnych - Urząd Miejski 1.000.000,00 zł i Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Więcborku 790.000,00 zł.  
 
Kwota ta rzeczywiście, jak na OGOPS wydaje się być przeraŜająca, ale  nie jest ona zaleŜna  
w ogóle od tego Ośrodka. Gmina realizuje w MGOPS zadania rządowe polegające na 
wypłacie alimentów, które w następstwie ściągane są od tego, który powinien je płacić / 
wszystkie sprawy oddane są do komornika/. Są to naleŜności za wypłacone alimenty. Kwota 
ta podana jest narastająco od momentu wprowadzenia zaliczki i Funduszu Alimentacyjnego. 
Kwota 1.000.000,00 zł są to naleŜności Urzędu miejskiego, który realizuje dochody, są to: 
podatki, opłaty i sprzedaŜ mienia – Skarbnik Gminy. 
 
Dział 921, rozdział 92109 zwróciłem uwagę na wykonanie wydatków, są one w kwocie 
328.201.000,00 zł, natomiast planowana dotacja 543.000,00 zł. Cz tutaj jeŜeli chodzi o ten 
dział, nie ma zagroŜenia pod koniec roku? – radny Kuszewski. 
 
Nie moŜe być tu zagroŜenia, bo są to wydatki bieŜące i więcej środków nie otrzymają. Taki 
stan rzeczy spowodowany jest tym, Ŝe w dziale tym realizowane są wydatki bezpośrednio 
przez Dom Kultury i przez Gminę w ramach Funduszu Sołeckiego.  JeŜeli chodzi o Dom 
Kultury, to dostał on dotację wyŜsza niŜ wynika to z upływu czasu, gdyŜ w I półroczu 
wypłacane są dodatkowe wynagrodzenia roczne oraz wypłacone zostały nagrody 
jubileuszowe. W czerwcu awansem otrzymali równieŜ środki na letnie imprezy. Muszą się 
jednak zmieścić  
w planie, bo na pewno nie będzie on zwiększany. Nie dotyczy to zadań inwestycyjnych, bo 
będziemy mieli być moŜe problem ze zwiększeniem wydatków w formie dotacji  
z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne związane z realizacją zadania z udziałem środków 
unijnych. O tym jednak mówić będziemy w miesiącu wrześniu  – Skarbnik Gminy. 
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Moje pytanie związane było z tym, Ŝe właśnie w okresie letnim – miesiąc lipiec i sierpień, 
wydatki na organizację wszystkich imprez są wyŜsze, stąd moje zaniepokojenie – radny 
Kuszewski. 
 
Część tych wydatków właśnie nastąpiła w czerwcu w związku z organizacją lipcowych 
imprez – Skarbnik Gminy. 
 
Rozdział 85415 – Pomoc materialna dla uczniów. W sprawozdaniu podano liczbę stypendiów 
516, odmownych 38. Radny Kuszewski chciał uściślić przyczynę odmownych podań 
pytając, czy ma to związek z kryterium dochodowym. 
 
Osoby te nie kwalifikowały się na tą pomoc. Wielkość nie zaleŜy od Gminy, bo jeŜeli 
otrzymujemy dotację, to w pewnych okresach musi  być ona zrealizowana. To była realizacja 
tylko w ramach dotacji, ale niestety 20 % środków musimy dołoŜyć i dzisiaj będziemy jeszcze 
o tym mówić – Skarbnik Gminy. 
 
Rozdział 71004 – W Planach zagospodarowania przestrzennego wykazano niskie wykonanie, 
czy naleŜy rozumieć, Ŝe będzie jakaś rezerwa środków? – radny Kuszewski. 
 
Prawdopodobnie nie z tego względu, Ŝe opracowanie tych Planów trwa dłuŜej. Przykładem lat 
ubiegłych większe wydatki są zawsze w II półroczu. W ubiegłym roku wystąpiły jakieś 
rezerwy, mimo iŜ wszystko co było zaplanowane wykonaliśmy – Skarbnik Gminy. 
 
Rozdział 750023 –kwota 1537,50 zł na monitoring, jakie są to wydatki? – pytał radny 
Kuszewski. 
 
To jest konserwacja – Skarbnik Gminy. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.   
 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 
podatków i opłat lokalnych przedstawił Skarbnik Gminy. 
 
Wywołany projekt jest odpowiedzią na ubiegłoroczne zapowiedzi dotyczące zwiększenia 
uposaŜenia sołtysom. Dotychczasowe uposaŜenie nie było zbyt wysokie i wynosiło: 
• do 1000 mieszkańców w wysokości 500,00 zł kwartalnie, 
• powyŜej 1000 mieszkańców w wysokości 7.000,00 zł kwartalnie. 
Wysoka Rada zaplanowała juŜ większy budŜet w tym rozdziale uwzględniając podwyŜkę,  
a Burmistrz realizując powyŜsze występuje o dokonanie zmiany. Poprzednia uchwała traci 
moc. 
 Według projektu uposaŜenie to wynosiłoby: 
• do 1000 mieszkańców w wysokości 800,00 zł kwartalnie, 
• powyŜej 1000 mieszkańców w wysokości 1.000,00 zł kwartalnie 
Pozostałe zapisy pozostają bez zmian 0,25 zł od kaŜdego podatnika, który wpłaca i 2 % 
prowizji. 
Zmian spowoduje zwiększenie wydatków w roku bieŜącym o 13.200,00 zł / nie zachodzi 
potrzeba dokonania zmian w budŜecie /. Natomiast roczny wzrost tych wydatków będzie  
w wysokości 26.400,00 zł. 
 
Opinia Komisji Bud Ŝetu i Finansów – pozytywna. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zaproponował, by sposób naliczania wynagrodzenia dla 
sołtysów ustalony został procentowo od określonej stawki bazowej, tak jak odbywa się to  
w przypadku diet radnych i przyjąć uchwałę w podobnym brzmieniu. Chodzi o to, aby za 
jakiś czas  nie było konieczności wracania do tematu. W tym systemie kwota uposaŜenia 
sołtysów zmieniać się będzie w zaleŜności od wysokości stawki bazowej. Wystarczy dopisać 
jeden paragraf w brzmieniu cyt.: „ jako podstawę do rozliczenia przyjmujemy 1,5 krotną 
kwotę bazową określaną w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe na podstawie przepisów z dnia itd. Następnie ustala się wynagrodzenie za inkaso 
w wysokości – 30 %  tej kwoty do 1000 mieszkańców i 38 %  tej kwoty powyŜej 1000 
mieszkańców. Na pewno ten problem rozwiązany zostanie na dłuŜszy czas” – koniec cytatu. 
 
PoniewaŜ ta propozycja wymaga rewolucji w uchwale, a przyjmujemy, Ŝe kaŜdy projekt 
uchwały musi być rozpatrywany na posiedzeniu komisji, a w tym wypadku nie maiłoby to 
miejsca, musielibyśmy zdjąć to z porządku obrad – Przewodniczący RM. 
 
To jest nieprawda, bo chociaŜby na ostatniej sesji, która miała miejsce w miesiącu czerwcu, 
proponowałem pewne zmiany do uchwały i zostały one przyjęte. Tu nic nie stoi na 
przeszkodzie, jeŜeli chodzi o kwoty, to praktycznie nie ulegną one zmianie. Tylko tak jak 
mówię, jest to rozwiązanie na dłuŜszy czas  - przekonywał radny Kuszewski. 
 
Przewodniczący RM, obstawał przy tym, Ŝe propozycja ta wpierw powinna zostać 
zaopiniowana przez Komisję BudŜetu. Stąd teŜ proponował przegłosowanie tego, a jeŜeli 
radni uwaŜają inaczej, to niech tak będzie. 
 
Panie Radny, Wysoka Rado uwaŜam, Ŝe dobrym obyczajem jest niezaskakiwanie ani 
radnych, ani tym bardziej osób odpowiedzialnych za finanse. Rozumiem, ze nie było Pan na 
posiedzeniu Komisji, dlatego teŜ Panie Przewodniczący i Wysoka Rado wnioskuję, proszę 
bardzo o zdjęcie tego punktu i przekazanie go po raz wtóry z propozycja Pana Kuszewskiego 
na Komisję BudŜetu. Wspólnie z Panem Skarbnikiem tez mamy prawo przeanalizować, jaki 
to będzie miało wpływ na wskaźniki, jak to będzie rosło i cala stawkę bazową, jaka Pan 
proponuje tez warto byłoby przeanalizować. Ja nie podpiszę się pod takim rozwiązaniem, gzie 
ja niejako  
z marszu zostaje zaskakiwany i mam realizować coś, co moŜe wpłynąć potem na  wskaźniki. 
Chciałbym po prostu mieć teŜ moŜliwość zapoznania się i przeanalizowania dogłębnego tego 
problemu – mówił Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Wynikało z tego, Ŝe jest jakiś pośpiech w uchwaleniu tej uchwały, Ŝeby dziś poszła do 
publikacji tak? Nie chcielibyśmy / myślę ze jestem tu wyrazicielem zdania i p. Kuszewskiego 
i swojego / blokować tej uchwały, bo nie jest naszym celem absolutnie ograniczenie tej 
podwyŜki dla sołtysów tylko jakieś racjonalne jej naliczanie. Więc pytanie, czy moŜemy 
przegłosować ją taką, jaka była, a zmienić za miesiąc, czy dwa? – stwierdziła radna 
Sowińska. 
 
Przewodniczący RM zaprzeczył, Ŝe chodzi tu o jakieś przyspieszenie. Projekt uchwały został 
wprowadzony na posiedzenie Komisji BudŜetu, Ŝadnego przyspieszenia nie było. 
 
Przepraszam, źle zrozumiałam – powiedziała radna Sowińska. 
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Skarbnik wyja śnił , Ŝe przyspieszenie tej uchwały związane jest z kolejna uchwała, która 
przestawiona zostanie przez p. Sekretarz, a która musi zostać przesłana do Dziennika 
Urzędowego. śeby nie wysyłać dwukrotnie, projekt wywołany został nieco szybciej. 
Poinformował równieŜ, ze jeŜeli projekt zostanie zdjęty z porządku obrad i uchwała nie 
zostanie dziś podjęta, to wynagrodzenie za trzecią ratę wypłacone zostanie wg obecnie 
obowiązującej uchwały. Poza tym nie ma Ŝadnych przeszkód. 
 
Po tej uwadze Przewodniczący RM zarządził głosowanie pytając radnych kto jest za zdjęciem 
projektu w/w uchwały z porządku obrad X sesji RM i skierowanie go, ponownie  
z proponowanymi zmianami, na obrady Komisji.  
 
Na sali 14 radnych 

Za zdjęciem glosowało - 9 radnych 
Przeciwnych   - 2 radnych 
Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 
 
 

Projekt w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz podatków  
i opłat lokalnych zdjęto z porządku obrad X sesji RM  

 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania  w Szpitalu  
Powiatowym im. dr A. Gacy dr J. Łaskiego – Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej  
w Więcborku w wyborach do Sejmu RP i Senatu RP omówiła Sekretarz Gminy p. Renata 
Jesionowska – Zawieja. 
  
W związku z zarządzonymi na dzień 9 października br. wyborami do Sejmu i Senatu RP 
zachodzi konieczność utworzenia odrębnego obwodu głosowania. Będzie to obwód 
głosowania Nr 10 i utworzony zostanie w Szpitalu Powiatowym w Więcborku. Taki obwód 
tworzony jest jeŜeli ilość hospitalizowanych w dniu wyborów przewidywana jest na co 
najmniej 15 osób. Sekretarz Gminy zwróciła się w tej sprawie o opinię do Kierownika 
Szpitala, który stwierdził, ze obwód ten naleŜy utworzyć, wskazując jednocześnie Ŝe w dniu 
głosowania  w Szpitalu przebywać będzie co najmniej 50 osób. 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 
 
Po przyjęciu tej uchwały Przewodniczący RM zarządził piętnastominutową przerwę  
w obradach. W trakcie przerwy dokonano przygotowań do podjęcia uchwały w sprawie 
wyboru ławnika sądowego. 
 
Po przerwie obrady wznowiono.  
Obrady opuścił radny Szwochert 
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Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika sądowego do Sądu Rejonowego  
w Tucholi na kadencję 2012 – 2015 przedstawiła równieŜ Sekretarz Gminy. 
 
Sekretarz poinformowała radnych, Ŝe przystąpienie do podjęcia uchwały w w/w sprawie, 
musi zostać poprzedzone przedstawieniem opinii na temat zgłoszonych kandydatur.  
W wyznaczonym do 30 czerwca terminie zgłosiło się dwóch kandydatów w osobie  
p. Józefa, Mariana Kurzydło, zam. Więcbork i p. Jacka maszt akowskiego, zam. Więcbork. 
Skład zespołu opiniującego powołanego uchwała Rady Miejskiej NR VIII/42/2011 z dnia 26 
maja 2011r.: 
1. Szymon Grabinski 
2. Ewa Kiestrzyn – Kobus 
3. Renata Jesionowska - Zawieja 
Kandydaci dokonali zgłoszenia na Karcie Zgłoszenia Ławnika zgodnie z nowym przepisem 
Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z 9 czerwca br. w sprawie sposobu postępowania  
z dokumentami złoŜonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na ławników, oraz wzoru 
karty zgłoszenia. Do zgłoszenia kandydaci przedłoŜyli wymagane dokumenty, z których 
wynika ze nie figurują w kartotece karnej Krajowego Rejestru Karnego, nie toczy się 
przeciwko nim postępowanie o przestępstwo ścigane z oskarŜenia publicznego i przestępstwo 
skarbowe. ZłoŜone zostało równieŜ przez nich oświadczenie Ŝe nie są ani nie byli pozbawieni 
władzy rodzicielskiej, Ŝe władza rodzicielska nie została im ani ograniczona, ani zawieszona, 
oraz zaświadczenie lekarskie o stanie zdrowia stwierdzające brak przeciwwskazań do 
wykonywania funkcji ławnika. Ponadto do zgłoszenia kandydaci złoŜyli listę osób ze 
wskazaniem imienia, nazwiska, numer ewidencyjny, numer pesel, adres stałego zamieszkania  
i własnoręczny podpis. Lista kandydata p. Kurzydło zawierała 56 podpisów / w dwóch 
przypadkach pracownik USC stwierdził niezgodność adresową /, a lista  
p. Jacka Masztakowskiego zwierała 54 podpisy / nie stwierdzono uchybień /. Kandydaci 
spełniają wszystkie wymogi.  
 
Zespół opracował karty do głosowania, kandydaci figurowali na nich w kolejności 
alfabetycznej. Głos moŜe zostać oddany tylko na jednego kandydata poprzez umieszczenie 
znaku „X” w kratce z lewej strony nazwiska. Postawienie znaku w dwóch kratkach, poza nią, 
bądź nie postawienie znaku w ogóle, oznaczało głos niewaŜny. Karta bez pieczęci Rady 
Miejskiej, lub karta przedarta w miejscu pieczęci, traktowana była równieŜ jako głos 
niewaŜny. 
 
W dalszej kolejności dokonano wyboru Komisji skrutacyjnej. W jej skład weszli: 
- Stanisław Posieczek - Przewodniczący  
- Andrzej Wenda - członek 
- Kazimierz Wilczyński – członek  
 

Radni przyj ęli powyŜszy skład jednogłośnie 
 
Na ogólną ilość radnych Rady Miejskiej w Więcborku - 15 osób, w głosowaniu udział brało 
13 radnych.  
Liczba kart waŜnych – 13 
Liczba kart niewaŜnych - 0  
Liczba Głosów waŜnych – 13 
Liczba głosów niewaŜnych – 0  
   

Kandydaci uzyskali: 
Kurzydło Józef, Marian - 5 głosów 
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Jacek Masztakowski  - 8 głosów 
 
Wobec powyŜszego ławnikiem został p. Jacek Masztakowski. 
 
Przewodniczący RM odczytał treść uchwały, która następnie przegłosowano. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 16 - 18 Projektu uchwał w sprawie gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę Więcbork. 

 
Przedmiotem projektu są dwie nieruchomości. Jedna z nich połoŜona jest w Wituni, druga  
w Peperzynie. Nieruchomości naleŜą do osób fizycznych. Działka w Wituni wydzielona 
została z nieruchomości p. Nowakowskiego, na poszerzenie drogi dojazdowej do hydroforni  
w Wituni. Nieruchomość w Pęperzynie jest własnością p. Katarzyny Panasiewicz i została 
wytyczona z przeznaczeniem na poszerzenie drogi /w szczególności chodnika i krzyŜa/. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Uwag ze strony radnych nie było 
 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych w Więcborku. 
 
Uchwała dotyczy dwóch nieruchomości na Osiedlu Łopiennik o numerach geodezyjnych 63  
i 64, kaŜda o powierzchni 286m². Z wnioskiem o wykup wystąpił dotychczasowy dzierŜawca 
– Państwo Zenon i Barbara Przybyłowscy z Więcborka. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
c) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ uŜytkownikowi wieczystemu nieruchomości 

gruntowej oddanej w uŜytkowanie wieczyste. 
 
Z wnioskiem w tej sprawie wystąpił p. Tomasz Bondarczyk, a nieruchomości gruntowe 
połoŜone są pod ośrodkiem wczasowym, dotychczas oddane w uŜytkowanie wieczyste. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
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Ad. 19 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2011r. omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Umowy darowizny zawartej w dniu 05.07.2011 r. pomiędzy Gminą Więcbork a 

dotyczącej przekazania darowizny w wysokości l .500,00 zł. z przeznaczeniem na 
funkcjonowanie OSP w Runowie Kr.. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-6/11 z dnia 15 lipca 201 Ir. dotyczących 
zwiększenie planu wydatków w rozdz. 85295 o kwotę 12.000,00 zł. tytułem wykonania 
postanowienia Sadu Rejonowego w Tucholi dotyczącego wypłaty wynagrodzenia dla 
kuratora za sprawowanie kurateli nad osobą częściowo ubezwłasnowolnioną. 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu 
nr WFB.1.3120- 40/2011 z dnia 28 lipca 201 Ir. dotyczącego zmniejszenia planu dotacji 
w rozdz. 85203 o kwotę 1.890,00 zł. w oparciu o analizę miesięcznych sprawozdań. 

4. Pisma Dyrektora Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku w sprawie 
zwiększenia dotacji o kwotę   18.952,74   zł.  jako   wkład   własny   przy   realizacji   
programu   „Promocji   lokalnej   twórczości kulturalnej". 

5. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu 
nr WFB.1.3120- 43/2011 z dnia 11 sierpnia 2011 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji 
w: 

rozdz. 80195 o kwotę 792,00 zł. z przeznaczeniem na sfinansowanie prac komisji 
kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych w 2011 r. do spraw awansu 
zawodowego nauczycieli, rozdz. 85203 o kwotę 23.200,00 zł. z przeznaczeniem na 
finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w tym 
utworzenie nowych miejsc i ich utrzymanie. 

6. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu 
nr WFB.1.3120- 44/2011  z dnia  17 sierpnia 201 Ir. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz.  75818 o kwotę71.676,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części 
wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 dokonano z uwagi na otrzymanie następujących 
darowizn: 

- l .500,00 zł. od DL Energia Sp. z o.o. z siedzibą w Gdyni na funkcjonowanie OSP 
w Runowie Kr., 760,00 zł. od BS w Więcborku na organizację imprezę 
kulturalnych przez ŚDS w Więcborku, 765,00 zł. od rodziców uczestników 
imprezy kulturalnej organizowanej przez ŚDS w Więcborku. 

- 400,00 zł. od Pana M. Seydaka na organizację imprezę kulturalnych przez ŚDS w 
Więcborku, 500,00 zł. od Firmy RONET w Więcborku na organizację imprezę 
kulturalnych przez ŚDS w Więcborku, 200,00 zł. od Firmy Pana Tadeusz 
Mrozinskiego na organizację imprezę kulturalnych przez ŚDS w Więcborku, 
500,00 zł. od Wytwórni Oklein Stolarskich w Sypniewie na organizację 
imprezę kulturalnych przez ŚDS w Więcborku, 500,00 zł. od Firmy BEMIX w 
Więcborku na organizację imprezę kulturalnych przez ŚDS w Więcborku, 
300,00 zł. od BS w Więcborku dla Sołectwa Puszcza na organizację doŜynek 
gminnych. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 60016 o kwotę 21.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
podjętą uchwałę przez Zarząd Województwa Kujawsko - Pomorskiego zmniejszająca 
dotacje na wykonanie zadania pn.: Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych 
obręb Zabartowo". 

3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 o kwotę 76.064,16 dokonano z uwagi na 
zmniejszenie w wyniku przetargu wydatków kwalifikowanych na wykonanie zadania pn.: 
„Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork". 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60013 w paragrafach dotyczących wykonania 
inwestycji na drogach wojewódzkich spowodowane zostało koniecznością sfinansowania 
wykonania dokumentacji ze środków własnych gminy. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 o kwotę 500,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków za usługę związaną z promocja i reklamą. 
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6. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75412 o kwotę 4.600,00 zł. 
dokonano z uwagi na zakup garaŜu po niŜszej cenie, która pozwoliła zakwalifikować 
ww. wydatek jako zakup materiału a nie jako inwestycje. 

7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75818 o kwotę 23.358,00 zł. dokonano z uwagi na 
utworzenie rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 o kwotę 59.768,88 zł. dokonano z uwagi na 
mniejszą wartość inwestycji po przetargu oraz koniecznością wykonania prac nie objętych 
dokumentacją. 

9. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 90003 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zakupu materiałów niezbędnych do utrzymania czystości w mieście. 

10. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 92109 o kwotę 5.430,64 zł. dokonano z uwagi na 
wykonanie zadania pn.: „Wykonanie dokumentacji na modernizację świetlicy wiejskiej 
w Czarmuniu". 

11. Zmian w palnie wydatków w rozdz. 92695 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 
uwagi na konieczność zapewnienia środków na wynagrodzenia dla ratowników 
wodnych. 

12. Zmian w palnie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 dokonano z uwagi na 
ostateczne rozliczenie inwestycji pn.: „Budowa trzech boisk sportowych na obszarach 
wiejskich Gminy Więcbork". 

 
Opinia Komisji Bud Ŝetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał z czego wynikła kwota niedoszacowania 3.000,00 zł dla 
ratowników. 
 
Po przeliczeniu podpisanych umów zabrakło 3.000,00 zł – Skarbnik Gminy. 
 
Zastępca Burmistrza dopowiedziała, Ŝe wcześniej ze środków przeznaczonych na 
ratowników sfinansowane zostały przejazdy na eliminacje sportowców, stad teraz to 
przesunięcie. 
 
Więcej uwag nie było. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
 
 
 
Ad.20 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Starodworcowej i części ul. Gdańskiej w 
Więcborku przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Na wykonanie powyŜszej inwestycji Burmistrz Więcborka proponuje zaciągniecie poŜyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 
219.765,00 zł. PoŜyczka z WFOŚiGW jest korzystnym źródłem, poniewaŜ oferuje najniŜszą 
w skali roku 2,65 % obsługę długu. Ponadto forma ta zakłada częściowe umorzenie długu / 30 
%/, a w przypadku omawianej inwestycji będzie to moŜliwe, gdyŜ realizowana ona będzie bez 
udziału środków zewnętrznych. Okres spłaty wynosić będzie siedem lat, wliczając w to 
roczny okres karencji. 
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Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania  
pn. „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork” 
omówił Skarbnik Gminy. 
 
Uchwała w tej sprawie podjęta została przez radnych na sesji czerwcowej. JednakŜe z uwagi 
na fakt, Ŝe w wyniku ogłoszonego przetargu kwota zadania uległa znacznemu obniŜeniu, dla 
zachowania przejrzystości sprawy poprzednia uchwała traci moc i podejmowana jest nowa 
uchwała. Wysokość kwoty poŜyczki to 69.882,00 zł, okres karencji w sprawie zobowiązania 
ustalono na 1 rok, a okres spłaty na 7 lat / wliczając w to okres karencji /. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 22 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego 
deficytu budŜetu Gminy Więcbork na 2011r., spłaty wcześniej zaciągniętych poŜyczek  
i kredytów oraz wykupu obligacji przedstawił równieŜ Skarbnik Gminy Więcbork. 
 
Realizując budŜet Gminy uchwalony 30 grudnia 2010 roku zgodnie z załoŜeniami Burmistrz 
Więcborka proponuje zaciągnąć kredyt w wysokości 2.707.799,00 zł z okresem spłaty 10 lat  
i okresem karencji 1 roku. Informacje o banku w jakim zaciągnięty zostanie kredyt, i jakie 
będzie jego oprocentowanie znane będą dopiero po podjęciu przedmiotowej uchwały  
i uzyskaniu pozytywnej opinii RIO. Wówczas uruchomiona zostanie dalsza stosowna 
procedura.  
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy więcej kosztować Gminę będzie poŜyczka, czy 
obligacje. 
 
Obligacja jest formą kredytu. Właściwie nie ma prawie róŜnicy w oprocentowaniu. Jedynie 
raz udało się Gminie wyemitować obligacje i wówczas przeprowadzone to zostało w Banku 
Nordea i było to na bardzo korzystnych warunkach. Wówczas teŜ, kiedy Gmina emitowała 
obligacje bank ten wchodził na rynek, a my mieliśmy bardzo dobrą sytuacją finansową. 
Jedyną róŜnica jest to, ze przy emisji obligacji nie musi być uruchomiona procedura 
przetargowa – odpowiedział Skarbnik Gminy.  
 
Radny Wilczyński zapytał równieŜ, czy jest to reszta obligacji, czy jeszcze jakieś zostają? 
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Skarbnik wyjaśnił, Ŝe nie jest to reszta obligacji, gdyŜ reszta, zgodnie z umową, wykupywana 
będzie w kolejnych latach. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
 
Ad. 23 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Więcbork do realizacji projektu  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – Priorytet IX Działanie 9.5. 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego przedstawił Dyrektor 
Bira Obsługi Oświaty Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Podjęcie w/w uchwały umoŜliwi podpisanie umowy na rozpoczęcie Projektu pn „Lepsza 
edukacja, szybszy postęp”, w ramach którego organizowane są kursy językowe  dla 
nauczycieli, oraz kursy podnoszące kwalifikacje i umiejętności w dziedzinie posługiwania się 
programami i urządzeniami multimedialnymi. Projekt ten w całości finansowany jest ze 
środków europejskich. 
 
Opinia Komisji Bud Ŝetu i Finansów – pozytywna 
 
Do powyŜszego projektu nie wniesiono uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 

Ad. 24  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
• /Odp. na intrep. Radnego Wilczyńskiego / 
- Po dokonaniu wizji na wskazanym terenie przychylamy się do interpelacji Radnego poprzez 
zlecenie projektu organizacji ruchu. Projekt został wykonany jest aktualnie w czasie 
uzgodnień w Policji i starostwie powiatowym. Po uzyskaniu wszystkich pozwoleń zostaną 
zakupione znaki drogowe i wprowadzona zostanie nowa  organizacja ruchu / dot. ul. 
Krasickiego i Hanki Sawickiej/. 
- Schody są aktualnie w czasie remontu poprzez  obłoŜenie stopni, podestów kostka brukowa 
pochodząca z rozbiórki . 
- Po dokonaniu wizji lokalnej oraz rozmowy z ajentem targowiska p. Robertem 
Tomaszewskim zachodzi konieczność ustawienia tabliczki w ul. Popiela „ Nie dotyczy dni 
targowych”. Spowoduje do dogodny dojazd na targowisko od ul. Popiela. 
- Budynek w administrowaniu AZK Więcbork. Gmina zajmuję się głównie koszeniem 
terenów przyległych do dróg , chodników oraz trawników miejskich. 
• / Odp. na interp. radnego Wobszala / 
- Odcinek ścieŜki rowerowej w Nowym Dworze ( zjazd do rowu)został zabezpieczony 
barierką bezpieczeństwa. 
• / Odp. na interp. radnej Sowińskiej / 
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- Ogłowione wierzby przy jeziorze Więcborskim wytworzyły bujną koronę, z czego naleŜy 
wnioskować, Ŝe przeprowadzony zabieg pielęgnacyjny nie doprowadził do ich obumarcia. 
- Tereny zielone na więcborskiej Promenadzie Naszym zdaniem utrzymywane są prawidłowo, 
koszenie odbywa się zgodnie z potrzebami. Na chwilę obecną występują jednak problemy  
z odpowiednią ilością osób zajmujących się porządkowaniem w/w miejsc tzn. ludzi tych jest 
znacznie mniej niŜ potrzeb w tym zakresie. 
• /Odp. na interp. radnego Kuszewskiego / 
- Po dokonaniu wizji lokalnej przychylamy się do prośby radnego o potrzebie budowy 
wskazanego chodnika. Zadanie moŜe być wykonane w 2012 pod warunkiem ujęcia go  
w budŜecie 2012 oraz współfinansowania przez Spółdzielnię. Zakres zadania w granicach  
6-8 tys. zł. 
• / Odp. na interp. radnego Grabińskiego /- odp. udzielono w formie pisemnej. 
- W odpowiedzi na Pana interpelację z dnia 30 czerwca 2011 r. uprzejmie informuję, 
co następuje. 
Projekt uchwały w sprawie likwidacji zakładu budŜetowego - Administracji Zasobów 
Komunalnych w Więcborku zakładał w § 2, Ŝe mienie Zakładu zostanie przekazane do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Więcborku. 
W myśl art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 
157, póz. 1240 z późn. zm.) likwidując samorządowy zakład budŜetowy, organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego określa przeznaczenie mienia znajdującego 
się w uŜytkowaniu tego zakładu. Przekazanie mienia powiązane z zamiarem powierzenia 
dotychczasowych zadań Administracji Zasobów Komunalnych w Więcborku do Zakładu 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Więcborku jest działaniem racjonalnym. Inny sposób 
zagospodarowania tego mienia nie znajduje uzasadnienia. 
Ewentualne powierzenie zarządzania mieszkaniowym zasobem Gminy przez ZGK Sp. z 
o.o. w Więcborku nie ograniczy moŜliwości windykacji naleŜności czynszowych. Zgodnie 
z przepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami ( Dz. U. 
2010r. Nr 102, póz. 651 ze zm.) do obowiązków zarządcy nie naleŜy podejmowanie 
czynności w postępowaniu sądowym, w szczególności w sprawach dotyczących własności 
lub innych praw rzeczowych na nieruchomości, o zapłatę naleŜności za 
korzystanie z nieruchomości, o roszczenia ze stosunku najmu, dzierŜawy lub uŜyczenia, o 
stwierdzenie nabycia spadku, o stwierdzenie nabycia własności nieruchomości przez 
zasiedzenie. Potwierdza to cytowany przez Pana wyrok Sądu NajwyŜszego. Powierzenie 
czynności windykacyjnych moŜe jednak nastąpić na podstawie innej umowy niŜ umowa o 
zarządzanie nieruchomościami. Nie wykluczam teŜ udziału Urzędu Miejskiego w 
dochodzeniu naleŜności czynszowych. Moim zamiarem jest doprowadzenie do większej 
skuteczności ściągalności czynszów i bardzo ścisłego nadzoru nad tą ściągalnością. 
Brak jest podstaw do uznania, Ŝe zaległości czynszowe powstałe w okresie zarządzania 
nieruchomościami przez AZK są roszczeniami przedawnionymi. Doprowadzenie do 
przedawnienia naleŜności stanowi czyn naruszający dyscyplinę finansów publicznych rodzącą 
konsekwencje dyscyplinarne. 
Z dniem zakończenia likwidacji naleŜności i zobowiązania AZK staną się naleŜnościami i 
zobowiązaniami bezpośrednio Gminy Więcbork. Obowiązkiem Gminy jest konsekwentnie 
dochodzenie naleŜności i spłata zobowiązań. Podniesione przez Pana kwestie zadłuŜenia 
wobec ZGK Sp. z o.o. w Więcborku, kosztów remontów dokonywanych przez AZK, braku 
prawnych moŜliwości uzyskiwania przez AZK dochodów z tytułu dzierŜawy i sprzedaŜy 
lokali są argumentami za likwidacją AZK, działającego w nieefektywnej formie zakładu 
budŜetowego. 
Oczywistym jest, Ŝe zmiany organizacyjne nie spowodują w sposób automatyczny 
zmniejszenia zadłuŜenia mieszkańców z tytułu czynszów. Na stan ten wpływ ma przede 
wszystkim sytuacja finansowa lokatorów. Nie jest moŜliwa skuteczna egzekucja w stosunku 
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do osób, które nie posiadają mienia przedstawiającego wartość rynkową nadającego się do 
egzekucji lub posiadających wyłącznie mienie podlegające ograniczeniom egzekucyjnym. 
Plan naprawczy Administracji Zasobów Komunalnych w Więcborku został 
przedstawiony na XXXII Sesji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 23 kwietnia 2009 r., 
natomiast informacja z realizacji tego planu na LI Sesji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 
26 sierpnia 2010 r. W ramach struktury zatrudnienia funkcjonującej obecnie w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Więcborku nie ma wyodrębnionego stanowiska 
pracy dot. mieszkalnictwa. Stanowisko to zostanie utworzone w miarę potrzeb w momencie 
powierzenia dotychczasowych zadań AZK w Więcborku do ZGK Sp. z o. o. w Więcborku. 
Powołanie likwidatora w osobie Pana Piotra Węgrzyna jest znacznie korzystniejsze niŜ 
powierzenie tego zadania firmie lub osobie z zewnątrz, co w tym drugim przypadku 
spowodowałoby konieczność wyasygnowania znacznie większej sumy środków na 
wynagrodzenie. Wykonywanie czynności likwidacyjnych przez Pana Piotra Węgrzyna 
nie pozostaje w konflikcie interesów z obowiązkami pracowniczymi w ZGK Sp. z o.o. w 
Więcborku. 

 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieŜącej 
 
• /Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
-Tak jak przeciągnęło się wykonanie ronda, tak z takich samych względów przeciągnęły się 
inne prace. Z chwilą ukończenia utwardzania parkingu i wjazdu przy Przedszkolu Gminnym 
w Więcborku, rozpoczną się prace  modernizacyjne nawierzchni ulicy Tartacznej  
w Więcborku. 
- Gmina dokonana rozeznania moŜliwości oznakowania ścieŜki rowerowej na ulicy 
Ogrodowej. Wprowadzenie oznakowania będzie się prawdopodobnie wymagało następnego 
planu organizacji ruchu, bo są to znaki drogowe i nie moŜna ich umieszczać samodzielnie. 
JeŜeli będzie to moŜliwe na pewno to uczynimy. Burmistrz prosił teŜ, by radny w chwili 
kiedy będzie świadkiem naruszenia przez kierowców przepisów dotyczących parkowania na 
w/w ulicy, niezwłocznie zgłosił to policji / będzie to działanie skuteczniejsze /. 
- Kwestia dotycząca wykaszania terenów zielonych wyjaśniona została powyŜej. 
- W chwili obecnej jest juŜ zatwierdzony plan organizacji ruchu w obrębie parkingu przy 
ulicy Wodnej i Potulickich. Z chwila, kiedy zarząd obiektem przekazany zostanie do Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Więcborku, wprowadzony zostanie tam ruch jednokierunkowy. 
- Brak widocznej podwójnej linii ciągłej na ulicy Mickiewicza i konieczność odświeŜenia 
oznakowania zgłoszone zostanie Zarządcy Drogi – Zarządowi Dróg Wojewódzkich. 
• / Odp. na interp. radnego Wendy / 
- Lokal mieszkalny po dr Kręckiej zagospodarowany zostanie zgodnie z sugestią Rady 
Sołeckiej sołectwa Sypniewo. Jego istnienie pomogło Gminie w rozmowach toczących się ze 
Spółką „Provita”, konkretnie jako element zwiększający częstotliwość wizyt lekarza  
w tamtejszym Ośrodku Zdrowia, gdyŜ jest on przeznaczony na potrzeby SłuŜby Zdrowia. 
- Odpowiedzi dotyczącej Przedszkola w Sypniewie udzielił Dyrektor BOOS. 
• / Odp. na interp. radnego Kuszewskiego / 
- Z dniem 1 września cztery miejsca parkingowe przy Przedszkolu w Więcborku juŜ będą 
gotowe. Przerwa w pracach spowodowana była przysługującym pracownikom urlopem, który 
mieli prawo wykorzystać w dogodnym dla nich terminie. Niedogodności z dojazdem do firm 
spowodowane tym przestojem są oczywiste, ale z podobnymi borykają się firmy mieszczące 
się przy ul. Starodworcowej w Więcborku. Specyfika niektórych zadań wiąŜe się niestety  
z takimi trudnościami. 
• / Odp. na interp. radnego Piłki / 
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- Problem nieszczelnych okien w oddziale filialnym Przedszkola w Borzyszkowie nie był 
dotychczas zgłaszany, a niewątpliwie naleŜy go przeanalizować. JeŜeli w budŜecie uda się 
naleźć jakieś środki, to okna te jeszcze przed zimą naleŜałoby wymienić. 
• / Odp. na interp. radnego Kielicha / 
- Odpowiedź udzielona zostanie po konsultacji zgłoszonych przez radnego uwag  
z Dyrektorem Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
•  / Odp. na interp. radnego Antczaka / 
- Problem zgłoszony przez radnego jest znany, gdyŜ p. Domagała był u Burmistrza  
i  przedstawił sytuację. Pan Domagała dowiedział się wówczas, Ŝe wykonanie tego zadania  
w tym roku nie będzie moŜliwe. Wskazano mu teŜ moŜliwość pobierania wody pitnej  
z wyznaczonego punktu czerpalnego. Niemniej Burmistrz jest za tym, by w najbliŜszej 
przyszłości doprowadzony zostało do wnioskującego wodociąg. 
 
Radny Antczak przypomniał, Ŝe chodzi nie tylko o p. Domagałę ale łącznie o sześciu 
rolników.  
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, Ŝe o tym równieŜ wie. 
 
Przewodniczący RM – uzupełnił odpowiedź  Burmistrza Więcborka dotyczącą mieszkania  
w Sypniewie mówiąc, Ŝe temat ten poruszany był w obecności doktora Mesjasza podczas 
zebrania Rady Sołeckiej Sypniewa. Generalnie chodzi o to, by w Sypniewie zapewniona była 
pełna opieka lekarska, gdyŜ 0,5 etatu lekarza emeryta nie wystarcza. Wyjściem jest 
zatrudnienie lekarza na dodatkowe 0,5 etatu, bądź lekarza z zewnątrz na cały etat. Mieszkanie 
ma być w tym przypadku atutem pomocnym w ściągnięciu lekarza i choć doktor Mesjasz jest 
zdania, Ŝe młodzi lekarze szukają atrakcyjniejszych miejsc osiedlania tj. większych miast  
bogatszych w ofertę kulturalną, oświatową i rekreacyjną, być moŜe któryś z nich będzie 
chciał akurat osiedlić się w Sypniewie. Natomiast gdyby lokum tego nie było, zawsze moŜna 
byłoby wysuwać, jako argument przeciw jego brak.    

 
 
 
Ad. 25 Wolne wnioski i informacje. 
 
W tej części obrad Burmistrz Wi ęcborka odczytał pismo, jakie otrzymał do wiadomości  
z Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Adresatem korespondencji był Marszałek 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego p. Piotr Całbecki, a treść pisma dotyczyła 
wprowadzenia zmian w rozporządzeniu o KPK. Zmiana miałyby polegać na pozostawieniu 
zakazu budowy strefy 100 metrów od jezior i rzek, a pomijać zapis mówiący o innych 
zbiornikach wodnych. Burmistrz wyraził zadowolenie z inicjatywy pojętej przez Krajeński 
Parki Krajbrazowy, określając ją jako „budującą nowy rozdział współpracy pomiędzy KPK  
i samorządem” / Pismo stanowi Załącznik Nr   do niniejszego Protokołu /. 
 
Radny Antczak złoŜył podziękowania dla Prezesa Firmy „Gabi – Bis”, z przekazanie na 
rzecz Remizy OSP w Runowie Krajeńskim, dwóch stołów i dwudziestu krzeseł. Podziękował 
równieŜ innemu Przedsiębiorcy - p. Maciejowi Wiśniewskiemu, który ofiarował Szkole 
Podstawowej w Runowie Krajeńskim dwadzieścia plecaków z wyprawkami szkolnymi. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odnosząc się do odpowiedzi udzielonej przez Burmistrza  
w kwestii czasowego przerwania prac przy Przedszkolu Gminnym stwierdził, Ŝe dla niego nie 
jest rzeczą oczywistą udzielenie urlopu pracownikom w trakcie trwania inwestycji, której 
terminowość zakończenia związana jest zapewnieniem właściwej komunikacji  
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i bezpieczeństwa przy rozpoczynającym się roku szkolnym. Poza tym o tym, czy pracownik 
dostanie urlop w danym terminie, czy teŜ nie, decyduje pracodawca. 
 
Radna GraŜyna Sowińska poruszyła temat prac społecznie uŜytecznych i moŜliwości 
wykorzystania osób kierowanych do tych prac, przy utrzymaniu terenów zielonych w mieście. 
ZauwaŜyła, Ŝe ta forma zatrudniania często wykorzystywana jest przez pracodawców, którzy 
kosztem zmniejszenia zatrudnienia, uzupełniają braki kadrowe osobami z prac społecznie 
uŜytecznych. 
Radna zaprosiła równieŜ radnych do udziału w Rajdzie Rowerowym, który odbędzie się 17 
września o godz. 10:00. Miejscem startu będzie Molo w Sępólnie Krajeńskim. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał, jaki odcinek będzie obejmował projekt chodnika do 
Wituni tzn. czy będzie on równieŜ uwzględniał przejście pod przejazdem kolejowym. JeŜeli 
nie, to czy skierowano do ZDW pismo z pytaniem, w jaki sposób piesi mają się tam 
bezpiecznie przemieszczać? 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe juŜ kilkakrotnie wspominał  historię tego chodnika. Chodnik ten 
będzie prowadził od krzyŜa w Wituni do wiaduktu / 900m/. Pisemne stanowisko ZDW 
odnośnie przejścia dotychczas było negatywne. JednakŜe po ostatniej wizji lokalnej 
dokonanej w obecności Dyrektora ZDW p. Mirosława Kielnika on sam obiecał sprawa się 
zająć. Podobno sprawa jest rozpatrywana. 
 
 
Radny Kuszewski dodał, Ŝe dobrze było skierować do ZDW pismo, by wyznaczyli oni 
sposób lub wskazali formy bezpiecznego przemieszczania się pieszych w tym rejonie.  
 
Burmistrz Wi ęcborka przyznał w tej kwestii radnemu rację.  

 
 
 

 
 
 
Prot. I. Mrozek 
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